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4.b. Voordracht Kaderbrief 2019 

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) stelt voor eerst kort terug te blikken op de afgelopen Statenperiode in welke 

periode veel is gebeurd op economisch vlak. Het college wordt gecomplimenteerd met hun bijdrage 

aan het herstel en versterking van de economie in Noord-Holland. De werkeloosheid bedraagt 

ongeveer 4%. Menigeen voelt weer dat het beter gaat en dat was ook de intentie aan het begin van de 

periode. De economische voorspoed heeft ook een keerzijde want deze leidt tot een tekort aan 

werknemers, daarop zal de VVD in de komende tijd de focus leggen. Vandaar de vraag, wat kan het 

college doen om de krapte op de arbeidsmarkt te adresseren met provinciale middelen? In de 

kaderbrief staan veel positieve ontwikkelingen, zoals extra middelen voor de digitalisering van de 

provincie, extra middelen voor stimulering van het mkb en vrijmaken van gelden voor compensatie 

van de lagere Rijksbijdrage aan het herstel van Rijksmonumenten. De gedeputeerde wordt verzocht 

meer zicht te geven op de besteding van de extra middelen voor de energietransitie. De VVD 

verzoekt om bij de uitwerking van de regiodeals nog een keer bij PS de keuzes voor de uitvoering te 

toetsen aangezien de kaders erg breed geformuleerd zijn. Er worden extra middelen vrijgemaakt om 

een mogelijke verhoging van de participantenbijdrage Spaarnwoude te bekostigen. De VVD 

ondersteunt deze keuze.  

 

Mw. Van Rooij (PvdA) is tevreden met de beantwoording van de technische vragen. Sponsoring: het 

beleid wordt gevormd door de uitgangspuntennotitie  evenementensponsoring 2016-2019. Is deze 

termijn gekoppeld aan de collegeperiode? Als dat zo is, dan zou er in de nieuwe periode ook nieuw 

beleid moeten worden geformuleerd. De verlenging van het contract met de werkambassadeur wordt 

toegejuicht, maar de energietransitie is ook een belangrijk onderwerp in de komende periode. Is het 

wellicht een idee om een energie-ambassadeur aan te stellen om de verbinding te leggen met het 

bedrijfsleven, projecten aan te jagen en versnelling teweeg te brengen? De gedeputeerde wordt 

verzocht te reageren op deze gedachte.   

 

Dhr. Hietbrink (GL) heeft twee vragen over de regiodeals en de bedragen die gereserveerd zijn van 3, 

12 en 14 miljoen euro oplopend in de tijd. Waarop zijn deze bedragen gebaseerd? Waar wil de 

provincie Noord-Holland op inzetten? De gehanteerde formule is enigszins beperkt. Voorgesteld 

wordt om aan te haken bij de landelijke middelen voor cultuureducatie. Sponsorgelden 2019 staan 

vermeld onder het kopje ‘onvermijdelijk’ waarbij een bepaald bedrag is vermeld, maar daarover 

besluit het nieuwe college. Wat is de betekenis van het woord ‘onvermijdelijk’?   

 

Dhr. De Groot (D66) sluit zich aan bij de VVD. Economische groei kent meerdere nadelen, zoals 

toenemende vervuiling. Hij stelt voor om allerlei ontwikkelingen zodanig te koppelen dat mensen op 

de armoedegrens zicht krijgen op vast werk, persoonlijke ontwikkeling, welvaart en welzijn. De 

economie ontwikkelt zich goed, daarom is het goed om de ingezette lijn van investeringen te 

continueren. Bij de recreatieschappen wordt structureel geld opgenomen, maar in de zienswijze 

wordt ingezet op enige terughoudendheid. Dit wordt ondersteund.  

 

Dhr. Van Liere (PvdD) is blij met de extra investeringen in recreatieschappen. Daarvoor heeft de 

PvdD jarenlang gepleit. 

 

Dhr. Bouberg Wilson (ONH) deelt het positieve beeld van de kaderbrief. De werkambassadeur heeft 

positieve resultaten opgeleverd, maar wordt er in voldoende mate aandacht besteed aan mensen van 

45 jaar en ouder? Vanaf 2019 worden drie strategische data-adviseurs aangesteld. Hun taakstelling 

moet meer SMART geformuleerd worden. Het convenant MRA voorziet in het toedelen van 

apparaatskosten op basis van het aantal inwoners. In de kaderbrief lijkt het op een soort 

verdienmodel. Wanneer de apparaatskosten gelijk blijven en het inwoneraantal neemt toe, is er dan 

aanleiding om meer kosten in rekening te brengen? Als een soort vorm van indexering worden de 

kosten verhoogd, maar is in voldoende mate opgenomen dat men enerzijds wordt geconfronteerd 

met een kostentoename en aan de andere kant compensatie ontbreekt? 

 

De voorzitter is van mening dat dit vragen zijn die in de commissie M&F thuishoren.   

 

Dhr. Klein (CU/SGP) bedankt voor de kaderbrief en de heldere indeling in diverse ontwikkelingen. 

MIT-regeling: het bedrag is sinds 2016 van 1 miljoen opgehoogd naar 3 miljoen euro. Kunnen 



voorbeelden van gehonoreerde projecten genoemd worden evenals van projecten die niet 

gehonoreerd zijn? Men is blij met de investeringen in de recreatieschappen. Investeringen 

sponsorgelden 2019 en verder: grote evenementen zoals Jumping Amsterdam dat volgens de 

CU/SGP een elite-event is dat niet breed toegankelijk is, worden niet ondersteund. De partners 

kunnen inmiddels zelfs niet meer voortbestaan zonder provinciale steun. Voorgesteld wordt enkel de 

maximale bijdrage voor 2019 vast te leggen, maar de volgende periode hier niet bij te betrekken 

zodat in de volgende periode eerst het beleid kan worden heroverwogen. Kan meer inzicht worden 

gegeven in de besteding van 10,83 miljoen euro voor de energietransitie? 

 

Mw. De Meij (50plus) ondersteunt de digitaliseringsslag van de provincie. Het voorstel om het 

contract met de werkambassadeur te verlengen wordt ondersteund, maar concrete voorbeelden om 

de werkeloosheid onder 45-plussers te verminderen, ontbreken. In antwoorden op technische vragen 

wordt enkel gesproken over ‘betrokkenheid’. De investering van 3 miljoen euro mkb wordt 

ondersteund, maar waaraan worden de extra investeringen besteed? Men vraagt zich af of het gaat 

lukken om voor 2050 versneld van het gas af te komen. Wat betekent dit voor de huurders? Wie gaan 

die kosten betalen?  

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) heeft de statistieken van het CBS geraadpleegd met het oog op de 

werkeloosheid onder ouderen. Heeft mw. De Meij deze statistieken ook weleens ingezien?  

 

Mw. De Meij (50plus) constateert dat mensen ouder dan 45 nauwelijks werk kunnen vinden en ook 

scholing voor ouderen blijft achter. 50plus sluit zich aan bij de opmerkingen over Jumping 

Amsterdam. In de paardenwereld is sprake van een sterk verdienmodel, dus waarom moet de 

provincie doorgaan met hier geld naartoe te sluizen? 

 

Mw. Keur (CDA) leest bij de regiodeals dat het college niet wenst bij te dragen aan leefbaarheid, 

sociale infrastructuur en voorzieningenniveau omdat deze thema’s niet tot de kerntaken zouden 

behoren, maar vitaal platteland en culturele infrastructuur zijn wel degelijk kerntaken waar de 

onderwerpen goed bij aansluiten. Juist versnippering van gelden voor regiodeals kan als een vliegwiel 

functioneren en tot meer resultaat leiden. Voor een aantal thema’s zoals de regiodeals, worden wel 

gelden gereserveerd voor na 2020, maar dat geldt niet voor cultuureducatie met kwaliteit, voor welk 

onderwerp de minister de lagere overheden zelfs heeft opgeroepen om hier juist extra gelden voor te 

reserveren. Kan op deze tegenstrijdigheid een toelichting gegeven worden?    

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) constateert dat is afgesproken dat eerst een evaluatie zou plaatsvinden van 

de stand van cultuureducatie, waarna het volgende college een nieuwe begroting zou opstellen.  

 

Mw. Keur (CDA) onderschrijft de oproep van de minister om nu al gelden te reserveren voor na 2020, 

evenals een onafhankelijk onderzoek naar de stand van de cultuureducatie. De gedeputeerde stelt 

voor om de evaluatie na de verkiezingen uit te voeren, maar het CDA pleit ervoor om dit vóór de 

verkiezingen te doen, zodat het nieuwe college met de uitkomsten aan de slag kan gaan. Mochten 

gelden voor dit onderzoek binnen het eigen budget van de gedeputeerde ontbreken, dan wil het CDA 

in de kaderbrief naar een oplossing zoeken.  

 

Dhr. Haijen (SP) ondersteunt de extra investeringen in recreatieschap Spaarnwoude en sluit zich aan 

bij de opmerkingen over Jumping Amsterdam. De zorgen van 50plus voor de huurders en de kosten 

van de energietransitie worden ondersteund. 

 

De heer Kaptheijns (PVV) constateert dat de energietransitie in de kaderbrief draconische vormen 

begint aan te nemen met alle gevolgen van dien voor de burgers. Op 15 juni jl. heeft de EU besloten 

dat in 2030 32% van de energieconsumptie van duurzame energiebronnen afkomstig moet zijn. Wat 

zijn de effecten op het huidige beleid?  

 

Gedeputeerde Bond constateert in het kader van de opmerkingen over sponsoring en Jumping 

Amsterdam dat Noord-Holland de grootste paardenprovincie van Nederland is. De vip-box is niet 

elitair. Deze heeft meerdere doelen. Vorig jaar is deze bijv. ter beschikking gesteld van  Yvonne van 

Gennip en haar sporttalenten. Het is een evenement dat heel drukbezocht wordt en is daarmee van 

groot belang voor de provincie. Sponsoring is een vorm van communicatie om aan te tonen waarin 

de provincie succesvol is, zoals Sail. Deze evenementen kunnen niet draaien zonder ondersteuning 

van de provincie. Per coalitieperiode worden de sponsorgelden opnieuw vastgesteld, daarom is er 

elke keer weer sprake van veel onzekerheid bij de partners en ook bij het personeel van de provincie. 

Dit college heeft gekozen voor sponsoring van evenementen met een bovenregionale uitstraling die 



belangrijk zijn voor de provinciale economie. Voor bepaalde evenementen geldt het woord 

‘onvermijdelijk’ vanwege de vaak langjarige contracten die worden afgesloten met de organiserende 

partner. Bij Sail moeten de schepen vaak jarenlang van tevoren gecontracteerd worden. Over andere 

projecten besluit de nieuwe coalitie. Het Rijk vraagt bij de regiodeals om een cofinanciering van 

minimaal 5 miljoen euro. De gekozen programma’s uit het totale aanbod zijn economische 

structuurversterking, onderwijs en arbeidsmarkt, klimaat en energie, natuur, landbouw en 

woningmarkt. Een van de regiodeals is gericht op het oplossen van het probleem van afval en de 

regiodeel natuur en landbouw focust op bodemdaling, Amsterdam Wetlands. Of de projecten worden 

binnengehaald, is nog niet bekend. Een te brede keuze leidt er waarschijnlijk toe dat er niets wordt 

binnengehaald.  

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) constateert dat de gedeputeerde refereert aan bestaande projecten terwijl de 

regiodeals zien op nieuwe projecten. Het college wordt gevraagd een voorstel voor de regiodeals aan 

PS voor te leggen.  

 

Gedeputeerde Bond zet erop in om binnen de nieuwe werkwijze een bepaald deel binnen te halen 

voor de regiodeals, gekoppeld aan het provinciale geld dat hiervoor al gereserveerd is, zoals ten 

aanzien van bodemdaling en de solar ambities in Petten. Het Rijk beoogt juist verdubbeling van de 

gelden met de regiodeals te realiseren. Extra bijdrage innovatiestimuleringsregeling mkb: Noord-

Holland was de enige provincie die hier niet een meedeed, maar is nu gestart met een klein bedrag 

van 500.000 euro, waaraan het aspect ‘duurzaamheid’ is toegevoegd. Vanwege het grote succes van 

de regeling is het bedrag verdubbeld naar 2 miljoen euro. Er zal een projectenoverzicht worden 

toegestuurd inclusief een overzicht van de aanvragen die niet zijn gehonoreerd.  

 

Gedeputeerde Van der Hoek antwoordt dat de middelen van de energietransitie besteed worden aan 

de Greendeal, CO2-reductie en geothermie, maar in dit stadium kan over de uitwerking nog niet veel 

gezegd worden. Het idee van een energieambassadeur is op zich  positief, maar er zijn al meerdere 

organisaties actief met het stimuleren van de energietransitie, het aanjagen en verbinden zoals het 

servicepunt Duurzame Energie, warmtetransitie en regionale energiestrategieën. Op dit moment 

wordt de meerwaarde van een energieambassadeur niet herkend. De vragen over indexering en de 

relatie tot het aantal inwoners horen thuis in de commissie M&F. De gevolgen voor de huurders van 

de energietransitie en van huizen zonder gasaansluiting zijn nu nog niet bekend. Deze zaken moeten 

allemaal nog uitgewerkt worden. Regiodeals: de kerntaken van de provincie voor cultuur zijn bekend 

en tot en met 2020 zijn hiervoor gelden begroot. Een onderzoek vóór de verkiezingen naar de stand 

van zaken cultuureducatie met kwaliteit wordt niet noodzakelijk geacht, want de nieuwe coalitie 

dient de politieke keuzes over de voortzetting van deze gelden te maken. Dat staat los van een 

onderzoek.  

 

Mw. Keur (CDA) meldt dat de minister adviseert om voor cultuureducatie met kwaliteit al gelden te 

reserveren voor na 2020 zoals het Rijk dat ook doet. Voor bepaalde onderwerpen worden wel gelden 

gereserveerd voor na 2020, dus waarom niet voor cultuureducatie met kwaliteit? Er wordt gepleit 

voor het uitvoeren van een onafhankelijk onderzoek vóór de verkiezingen, zodat de partijen na de 

verkiezingen een goede afweging kunnen maken om wel of niet extra geld beschikbaar te stellen. 

 

Gedeputeerde Van der Hoek antwoordt dat bijvoorbeeld voor geothermie de provincie voor 

cofinanciering aan de lat staat, dat is een bekend gegeven dus daarvoor moeten gelden gereserveerd 

worden, maar bij cultuureducatie betreft het een keuze. Door de EU is een besluit genomen om 32% 

duurzame energie op te wekken en natuurlijk heeft dat effect op het beleid van het Rijk, provincie en 

gemeenten, maar de uitwerking van dit effect is nog niet bekend. Het is wel duidelijk dat hier actie 

moet worden genomen.  

 

Gedeputeerde Tekin bevestigt dat de economie heel goed draait, maar dat heeft wel een keerzijde, 

namelijk een tekort aan goed personeel. Daarom is het contact van de werkambassadeur al in januari 

met twee jaar verlengd om de focus te leggen op van werk naar werk en inclusieve arbeidsmarkt. Er 

zal een overzicht van projecten aangeleverd worden waarbij de werkambassadeur intensief 

betrokken is geweest.  
1
Alle Statenleden zullen worden uitgenodigd voor de inspiratiedagen van de 

Techniekraad Noord-Holland en UWV om te zien wat dit allemaal oplevert. Vandaag is de uitnodiging 

aan PS verstuurd voor het bezoeken van het House of Skills op vrijdag a.s., een groot project van de 

                                                      
1 Dit overzicht is recentelijk toegestuurd en kunt u vinden bij de evaluatie werkambassadeur 

cie EEB 19/2/18, c-agendapunt 14b 



MRA, met het oog op omscholing van lager en middelbaar opgeleiden in de technische sector. Via 

het techniekpact is aan het kabinet gevraagd om een pilot te draaien in Noord-Holland om te zijner 

tijd de leerrekening te koppelen aan het House of Skills-traject. Op de verdieping en versnelling van 

een inclusieve arbeidsmarkt zal voor de zomer aan PS een toelichting gegeven worden. De 

werkambassadeur focust onder andere op techniekcampussen mbo en hbo en de foodcampus 

Zaanstad om de aansluiting tussen het bedrijfsleven en scholen tot stand te brengen. Hierbij wordt 

sterk ingezet op de kracht van de regio’s om een versnelling tot stand te brengen.  

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) vraagt of er meer instrumenten beschikbaar zijn dan enkel de 

werkambassadeur om de problemen op de arbeidsmarkt op te lossen.  

 

Gedeputeerde Tekin refereert aan de individuele leerrekening in combinatie met House of Skills, met 

name vanuit de technische sector. Vrijdagochtend neemt hij deel aan een bustoer in Noord-Holland-

Noord om partijen bij elkaar te brengen met name voor technische banen om mensen aan het werk 

te helpen en te houden.  

 

Dhr. De Groot (D66) vraagt of een link gelegd kan worden naar arbeidsbureaus en recruiters.  

Mensen worden nu nog opgeleid voor werk dat straks niet meer bestaat. Mensen moeten dus op de 

juiste kansen gewezen worden zodat zij straks snel een baan kunnen vinden.  

 

Tweede termijn 

 

Dhr. Klein (CU/SGP) verzoekt om ongeveer aan te geven hoe de 10 miljoen euro besteed wordt aan 

specifieke projecten van de energietransitie. Dat biedt meer sturing aan PS bij het vaststellen van de 

kaders. 

 

Mw. Keur (CDA) is blij met de uitleg over de regiodeals in relatie met motie 110.  

 

Gedeputeerde Tekin zal de goede suggestie om arbeidsbureaus en recruiters te betrekken, 

overnemen. Jongeren moeten opgeleid worden voor nieuwe banen in de toekomst en niet voor banen 

uit het verleden. Daarvoor zijn de campussen bestemd.  

 

Gedeputeerde Bond meldt dat er een CO2-leiding in het Altongebied wordt aangelegd vanuit HVC 

gekoppeld aan het warmtenet in Heerhugowaard. Dit wordt geregisseerd vanuit de Greenport Noord-

Holland-Noord en het Ontwikkelingsbedrijf. Hetzelfde geldt voor de Greenport Aalsmeer. De 

uitvoering ligt niet bij de provincie, daarom wordt hier minder aandacht aan besteed.   

 

Gedeputeerde Van der Hoek merkt op dat men met allerlei partijen in gesprek is over bijvoorbeeld 

de financieringsbehoefte bij geothermie. Ook andere partijen moeten in positie gebracht worden om 

mee te investeren, reden waarom deze bedragen nog niet concreet in de kadernota vermeld staan. Er 

zijn wel gelden gereserveerd in de begroting.  

 

De voorzitter geeft aan dat het verslag van deze bespreking als advies aan PS zal fungeren. 

 

 


